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Protokół Nr 0012.05.52.2021

Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Miasta Kalisza

z posiedzenia, które odbyło się w dniu 26 września 2022 roku

***************************************************************************

Obecni na posiedzeniu wg listy obecności dołączonej do niniejszego protokołu.

***************************************************************************

PORZĄDEK OBRAD

1. Otwarcie posiedzenia.

2. Zatwierdzenie porządku obrad.

3. Informacja  o  przebiegu  wykonania  budżetu  za  I  półrocze  2022  r.  oraz  informacja

o kształtowaniu się wieloletniej  prognozy finansowej,  w tym realizacji  przedsięwzięć,

o których mowa w art. 226 ust. 3 ustawy o finansach publicznych.

4. Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych instytucji kultury

za I półrocze 2022 r.

5. Projekt uchwały uchylającej uchwałę w sprawie zamiaru zmiany statutu samorządowej

instytucji  kultury  –  Miejskiej  Biblioteki  Publicznej  im.  Adama  Asnyka  w  Kaliszu

i podania jej do publicznej wiadomości.

6. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok.

7. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Miasta Kalisza

na lata 2022-2043.

8. Informacja Wydziału Edukacji na temat naboru uczniów do szkół w Kaliszu.

9. Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  organizacji  wspólnej  obsługi  przez

Urząd Miasta Kalisza jednostek oświatowych Miasta Kalisza.

10. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia „Regulaminu wynagradzania

i  przyznawania  nagród  dla  nauczycieli  zatrudnionych  w  przedszkolach,  szkołach

i placówkach oświatowych prowadzonych przez Miasto Kalisz”.

11. Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  stawek  dotacji

przedmiotowych  dla  Ośrodka  Sportu,  Rehabilitacji  i  Rekreacji  w  Kaliszu  –

samorządowego zakładu budżetowego na 2022 rok

12. Korespondencja:



a) Pismo II Liceum Ogólnokształcącego im. Tadeusza Kościuszki w Kaliszu z dnia 6

lipca  2022  r.  w  sprawie  utrudnień  związanych  z  parkingiem  przy  ulicy  Szkolnej

w Kaliszu;

b) Pismo Wojewódzkiego Urzędu Ochrony Zabytków w Poznaniu z dnia 5 sierpnia 2022

r. w sprawie udzielenia dotacji w ramach budżetu na 2022 r. przez Wielkopolskiego

Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków;

c) Pismo  Prezydenta  Miasta  Kalisza  z  dnia  9  sierpnia  2022  r.  w  sprawie  składania

wniosków  przez  Radnych  Rady  Miasta  Kalisza  o  przyznanie  dorocznych  nagród

w dziedzinie kultury;

d) Pismo dyrektora Teatru im. Wojciecha Bogusławskiego w Kaliszu z dnia 18 sierpnia

2022 r. z prośbą o zwiększenie dotacji Miasta Kalisza na realizację Kaliskich Spotkań

Teatralnych – Festiwalu Sztuki Aktorskiej;

e) Pismo Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego Nr 1 im. Janusza Korczaka

w  Kaliszu  z  dnia  20  września  2022  r.  dotyczące  remontu  i  modernizacji  dachu

budynku placówki.

13. Sprawy bieżące i wolne wnioski.

14. Zamknięcie posiedzenia. 

***************************************************************************

Ad.1. Otwarcie posiedzenia.

Otwarcia posiedzenia dokonał pan Marian Durlej, Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury

i Sportu Rady Miasta Kalisza, który powitał wszystkich obecnych na posiedzeniu.

Ad.2. Zatwierdzenie porządku obrad.

Głosowanie: 9 osób za (9 obecnych). Porządek obrad został jednomyślnie przyjęty.

Ad.3. Informacja o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2022 r. oraz informacja

o kształtowaniu się  wieloletniej  prognozy finansowej,  w tym realizacji  przedsięwzięć,

o których mowa w art. 226 ust. 3 ustawy o finansach publicznych.

Jako pierwsza głos w punkcie zabrała pani Aneta Ochocka, skarbnik miasta Kalisza, która

omówiła najważniejsze pozycje liczbowe dotyczące wykonania budżetu za I półrocze 2022 r.



Pani Ewelina Dudek, naczelnik Wydziału Edukacji, jako pierwsza omówiła budżet Wydziału

Edukacji i jednostek podległych. Poinformowała, że największą grupą w budżecie są wydatki

bieżące - 288 790 000 zł, a wykonanie ogółem to kwota 110 979 000 zł. 

Następnie pani Grażyna Dziedziak, naczelnik Wydziału Kultury i Sztuki, Sportu i Turystyki,

omówiła najważniejsze pozycje liczbowe dotyczące wykonania budżetu za I półrocze 2022r.

Kolejno pan Mirosław Przybyła, dyrektor Ośrodka Sportu Rehabilitacji i Rekreacji w Kaliszu,

poinformował,  że przychody ogółem w I  półroczu 2022r.  wyniosły 7  622 885 zł,  w tym

dotacja z budżetu miasta na działalność ośrodka to kwota 4 200 000 zł. Koszty wykonano

w kwocie  6  887  306,00  zł.  Procentowo  przedstawia  się  to  w  ten  sposób,  że  przychody

stanowią  53,44%, natomiast  koszty 48,29%. Może budzić zdziwienie fakt,  że procentowe

wykonanie jest większe po stronie przychodów, a wynika to z tego, że wraz z wzrostem cen

mediów ośrodek zmuszony był wystąpić o przyspieszenie wypłaty części dotacji z 3 kwartału,

co jest zgodne z procedurami. 

Radna Elżbieta  Dębska poruszyła temat  przychodów własnych i zapytała,  czy OSRiR ma

swoich sponsorów. 

Pan Przybyła odpowiedział, że sponsorzy w zasadzie skupiają się na dotacjach eventów, czyli

poszczególnych  wydarzeń,  które  są  organizowane  przy  pomocy  OSRiRu.  Natomiast  na

pozostałe uroczystości  udaje się  uzyskać drobne wsparcie,  również czasami niefinansowe,

mimo  że  jest  coraz  trudniej  sięgać  o  tego  typu  formy  pomocy,  ponieważ  sponsorzy

uzasadniają to trudną sytuacją gospodarczą. 

Wobec braku uwag informacja została przyjęta.

Ad.4  Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych instytucji

kultury za I półrocze 2022 r.

Jako pierwszy głos zabrał  dyrektor Filharmonii  Kaliskiej,  pan Ruben Silva,  który  omówił

budżet  swojej  jednostki  za  I  półrocze  2022r.  W pierwszej  kolejności  poinformował,  że

przychody stanowią  49,60%,  natomiast  koszty  49,90%.  Miasto  Kalisz  przekazało  dotację

w kwocie 2 770 000 zł,  co stanowi 50,27%. Pomimo zawirowań na świecie  Filharmonia

Kaliska zrealizowała przychody własne na zadowalającym poziomie, bo ok. 46%, jednak cały

czas boryka się ze skutkami pandemii, co można zauważyć przy frekwencji na koncertach.

Dyrektor dodał, że filharmonia stara się pozyskiwać młodszą widownie, nie zapominając przy

tym  o  jej  stałych  bywalcach.  Poinformował,  że  ujemny  wynik  finansowy  na  koncie

pierwszego  półrocza  jest  w  dużej  mierze  spowodowany  ujmowaną  w planie  finansowym

amortyzacją, która występuje tam zarówno po stronie przychodów, jak i kosztów. Z uwagi na



znaczną liczbę, a przede wszystkim na wartość pozostałych, posiadanych przez filharmonie

środków trwałych, podlegających amortyzacji,  stanowi ona pokaźną wartość 133 984,20 zł za

pół roku. Ma ona decydujący wpływ na wynik finansowy. Pan Silva poinformował, że koszty

stałe osiągnęły bezpieczny pułap. Zauważono poziom zagrożenia związany z kosztami energii

i wody. W I półroczu 2022 roku filharmonicy kaliscy zagrali 33 koncerty biletowane oraz

jeden  koncert  papieski,  na  który  wstęp  dla  publiczności  był  wolny.  Filharmonia

zorganizowała także koncert  charytatywny pt. „Solidarni z Ukrainą”.  Wpływ ze sprzedaży

biletów  przekazano  na  wsparcie  ochrony  Ukrainy.  Koszty  działalności  merytorycznej

osiągnęły wysokość 55% rocznego wykonania.

Radny  Leszek  Ziąbka  podziękował  dyrektorowi  Filharmonii  Kaliskiej  za  wspaniałą

dotychczasową działalność i życzył jak najwięcej sukcesów. 

Następnie w zakresie wykonania budżetu za I półrocze 2022 roku informację przedstawiła

pani  Karolina  Wojnarowicz,  księgowa  Ośrodka  Kultury  Plastycznej  „Wieża  Ciśnień”.

Poinformowała, że przychody ogółem kształtują się na poziomie 52,65%, natomiast koszty

ogółem wyniosły 500 999,03 zł tj. 52,08% założonego planu. Oświadczyła, że koszty stałe

instytucji  w kwocie 220 394,87zł  stanowią  94,4%. Wynika to z  zobowiązań dotyczących

zużycia energii elektrycznej w Akceleratorze Kultury. Koszty te były na wysokim poziomie

ze względu na problem związany z czytnikiem, w związku z czym złożono reklamację, która

została  uznana.  Pani  Wojnarowicz  wspomniała,  że  w  tym  tygodniu  wpłynęły  faktury

korygujące na dość znaczne kwoty, więc koszty będą dużo niższe. 

Pan  Robert  Kuciński,  dyrektor  Miejskiej  Biblioteki  Publicznej  krótko  omówił  budżet  za

I  półrocze  2022 roku.  Poinformował,  że  przychody  ogółem stanowiły  58,45%,  natomiast

koszty kształtowały się na poziomie 38,52%. W I półroczu 2022 roku był czas bez ograniczeń

pandemicznych, w związku z czym ponownie otworzono przestrzenie biblioteczne z wolnym

dostępem  do  księgozbioru  i  czytelni.  Wspomniał  także,  że  zwiększono  liczbę  spotkań

organizowanych dla czytelników do 15.  Przekazał, że biblioteka otrzymała dofinansowanie

w kwocie  22  500,00  zł  na  zakup  i  zdalny  dostęp  do  nowości  wydawniczych  w ramach

Narodowego Programu Rozwoju Czytelnictwa 2.0 i umożliwiła czytelnikom bezpłatny dostęp

do ebooków, audiobooków, synchrobooków i kursów video z trzech platform. 

Radna Elżbieta Dębska odniosła się do wydarzenia pt. „Narodowe Czytania”, które według

niej  ma  piękną  oprawę i  jest  zauważalne  przez  ludzi,  w  związku  z  czym pogratulowała

dyrektorowi i  całemu zespołowi za zorganizowanie takiego przedsięwzięcia.  Pan Kuciński

podziękował za słowa uznania i wspomniał o instytucjach wspomagających tą inicjatywę. 



Radny Leszek Ziąbka zapytał, czy budynek biblioteki zostaje na dotychczasowym miejscu,

czy będzie może przeniesiony. 

Pan  Kuciński  odpowiedział,  że  są  w  trakcie  przeprowadzki  do  budynku  przy

ul. Wyszyńskiego, ponieważ koszty remontu i utrzymania budynku przy ul. Łaziennej są zbyt

wysokie. 

Następnie  pani  Joanna  Dudek,  dyrektor  Galerii  Sztuki  im.  Jana  Tarasina  omówiła

najważniejsze pozycje liczbowe dotyczące wykonania budżetu za I półrocze 2022r.

Pan Marian Durlej, Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Miasta Kalisza

zapytał, co z pomieszczeniem, które miało służyć do przechowywania obrazów. 

Pani Dudek odpowiedziała, że rozmawiała z panią dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków

Mieszkalnych w Kaliszu, która wskazała 3 lokalizacje, ale niestety z powodu panujących tam

warunków  nie  nadawały  się  na  działalność  galerii.  Odbyło  się  również  spotkanie

z  Prezydentem  Miasta  Kalisza,  na  którym  zaproponowano  pomieszczenie  przy  ulicy

Handlowej,  które  kiedyś  dzierżawił  uniwersytet.  W tej  chwili  prawdopodobnie  będzie  to

docelowo  w zasobach  miasta,  na  co  trzeba  zaczekać,  ponieważ  aktualnie  trwa  tam spór

sądowy.  Ta  lokalizacja  z  pewnością  byłaby  najbardziej  odpowiednia,  biorąc  pod  uwagę

zaplecze edukacyjne i magazynowe galerii. 

Pani Grażyna Dziedziak, naczelnik Wydziału Kultury i Sztuki, Sportu i Turystyki, dodała, że

rozmawiała z zastępcą naczelnika Wydziału Gospodarczo-Administracyjnego, który również

wskazał  tylko  to  pomieszczenie  przy  ulicy  Handlowej,  natomiast  uprzedził,  że  jeśli  będą

znajdować  się  tam  dzieła  sztuki,  to  trzeba  to  zabezpieczyć,  ponieważ  było  tam  jedno

włamanie. Radny Leszek Ziąbka zapytał, czy odbyły się wstępne rozmowy na temat przejęcia

Galerii  Kulisiewicza.  Pani  Dudek  odpowiedziała,  że  można  już  podjąć  pewne  starania

i wszystko jest na dobrej drodze. Następnie głos zabrał radny Marcin Małecki, który odniósł

się  do  działalności  Galerii  Sztuki  im.  Jana  Tarasina.  Dodał,  że  widoczna  jest  duża

publiczność, w różnym wieku. Pani Dudek podziękowała radnemu Małeckiemu i poruszyła

temat organizacji wydarzenia urodzin Tarasina oraz przyszłych planów galerii. 

Wobec braku uwag informacja została przyjęta.

Ad.5.Projekt  uchwały  uchylającej  uchwałę  w  sprawie  zamiaru  zmiany  statutu

samorządowej instytucji kultury – Miejskiej Biblioteki Publicznej im. Adama Asnyka

w Kaliszu i podania jej do publicznej wiadomości.

Pani Grażyna Dziedziak, naczelnik Wydziału Kultury i Sztuki, Sportu i Turystyki, omówiła

powyższy projekt uchwały.



Radna Barbara Oliwiecka zapytała, czy cała administracja zostanie przeniesiona do budynku

przy  ul.  Wyszyńskiego,  a  jednostka  biblioteki  przy  ul.  Łaziennej  przestanie  całkiem

funkcjonować.

Pan Robert Kuciński, dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej im. Adama Asnyka w Kaliszu,

poinformował,  że  początkowo  spodobał  mu  się  pomysł  utworzenia  filii  biblioteki  przy

ul.  Wyszyńskiego.  Natomiast  z  uwagi  na  uwarunkowania  techniczne  budynku,  które

uwidoczniły  się  po  przeprowadzeniu  szczegółowej  ekspertyzy,  ulokowanie  tam  placówki

z  obszernym księgozbiorem,  okazało  się  niemożliwe ze  względu  na  dopuszczalne  normy

obciążenia konstrukcji  nośnej.  Przystosowanie zaś pomieszczeń i  wyrównanie parametrów

obiektu do standardów wymaganych dla placówek bibliotecznych, generować będzie znaczne

koszty. 

Pani Oliwiecka zapytała,  czy jest w planach wybudowanie nowej  siedziby biblioteki  przy

ul. Korczak. Pan Kuciński, odpowiedział, że kiedyś  odbywało się to w ten sposób, że jeśli

powstawało  nowe  osiedle,  to  planowano  wybudowanie pobliskiej  biblioteki.  Natomiast

obecnie  jest  inne  rozwiązanie  warte  rozważenia,  a  mianowicie  książkomaty,  do  których

zostało już przygotowane oprogramowanie. Niestety na tą chwilę jest problem z ich zakupem.

Dodał,  że  jest  bardzo  duża  grupa  czytelników,  którzy  chcieliby  tego  typu  kontaktu

z biblioteką. Radna Oliwiecka, zapytała, czy wiadomo jaki jest koszt takiego książkomatu. 

Pan Kuciński odpowiedział, że do tej pory była to kwota 120.000,00 zł, natomiast teraz jest to

kwota ok. 200.000,00 zł.

Radny Leszek Ziąbka zapytał, czy utworzenie książkomatów nie spowoduje, że książki będą

oddawane  w  złym  stanie.  Pan  Kuciński  odpowiedział,  że  faktycznie  w  bezpośrednim

kontakcie bibliotekarz jest zobowiązany do sprawdzenia stanu książki, w momencie kiedy jest

ona zwracana. Natomiast trzeba mieć świadomość, że przeważnie do książkomatów trafiają

nowe książki, które nie są zbyt drogocenne. Takie rozwiązanie daje szanse na kontakt z dużą

grupą  czytelników,  którzy  nie  mają  czasu  przyjść  do  biblioteki  w  godzinach  jej

funkcjonowania. Dobrym rozwiązaniem są także wrzutomaty, aby była możliwość samego

oddania  książki  poza  czasem  działania  biblioteki.  Radny  Marcin  Małecki  zapytał,  jaką

pojemność  mają książkomaty.  Pan Kuciński odpowiedział,  że na tą  chwilę nie ma takich

informacji. 

Przystąpiono do głosowania:  9 osób za (9 obecnych).  Projekt uchwały został  pozytywnie

zaopiniowany. 



Ad.6 Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok.

Pani Aneta Ochocka, skarbnik miasta, omówiła powyższy projekt uchwały. 

Radna Barbara Oliwiecka poruszyła temat zwiększenia subwencji i zapytała, czy wspomniane

kwoty  wystarczą  na  pokrycie  podstawowych  podwyżek  dla  nauczycieli  początkujących

i kontraktowych.

Pani  Ewelina  Dudek,  naczelnik  Wydziału  Edukacji  odpowiedziała,  że  w  granicach

zwiększenia tej subwencji powinno to wystarczyć. 

Pani Oliwiecka zapytała, czy pierwsze zwiększenie subwencji światowej o kwotę 1 200 000

zł jest związane z zatrudnieniem pedagogów, logopedów 

Radny Marcin Małecki zapytał, czy w związku z utrzymaniem temperatury powyżej 18 stopni

Celsjusza planowane jest zamknięcie szkół. 

Pani Dudek odpowiedziała, że odbyły się narady z Dyrektorami Szkół i zadecydowano, że

obniżanie  temperatury  na  pewno  nie  będzie  odbywać  się  jednocześnie  we  wszystkich

pomieszczeniach.  Priorytetem  na  tą  chwilę  jest,  aby  zachować  naukę  stacjonarną.

W  niektórych  placówkach  da  się  zmniejszyć  temperaturę  w  ciągach  komunikacyjnych,

w szatniach, w toaletach, tak aby w salach, w których przebywają dzieci, temperatura była

odpowiednia.  Są  też  takie  placówki,  w  których  zmniejszenie  temperatury  w  jednym

pomieszczeniu powoduje,  że  w innych grzeje się mocniej,  aby zachować ciepło w całym

budynku. Pani Dudek dodała, że są wprowadzane bardzo różne rozwiązania, dzięki którym

można zaoszczędzić.  

Przystąpiono do głosowania: 8 osób za (8 obecnych).  Projekt uchwały został  pozytywnie

zaopiniowany. 

Ad.7 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Miasta

Kalisza na lata 2022-2043.

Pani Aneta Ochocka, skarbnik miasta, omówiła powyższy projekt uchwały. 

Radna Barbara Oliwiecka zapytała czy w temacie kortów tenisowych są skalkulowane koszty

utrzymania po ich wybudowaniu oraz czy otrzymana dotacja 8 000 000,00 zł starczy w 100%

na szacunek bieżący Czy otrzymana kwota wystarczy na budowę 

Pan  Grzegorz  Kulawinek,  Wiceprezydent  Miasta  Kalisza,  odpowiedział,  że  jest  to  kwota

maksymalna  jaką  projekt  otrzymał.  Obiekt  będzie  pod  zarządzaniem  Ośrodka  Sportu,

Rehabilitacji i Rekreacji, w tej chwili jest to kwestia Jeśli pojawi się gotowy projekt, to będzie

to analizowane. 



Pan Mirosław Przybyła, dyrektor  Ośrodka Sportu, Rehabilitacji i Rekreacji w Kaliszu, dodał,

że koszty rzeczywiste można spróbować określić wyłącznie na etapie przynajmniej takiego

projektu. Na razie nie ma jeszcze tego etapu, więc ciężko to określić. 

Pani Oliwiecka poruszyła temat murów, które zostały odkryte pod ratuszem i poprosiła panią

Ochocką o ponowne odczytanie wniosku w tym temacie. Zapytała ile będą kosztować badania

w  tej  kwestii.  Wywiązała  się  krótka  dyskusja  w  tym  temacie  pomiędzy  radnymi.  Pani

skarbnik odpowiedziała, że jest to kwota 30 000,00 zł. Pani Oliwiecka dopytała, czy wiadomo

jak  długo  mogą  potrwać te  badania,  ponieważ  w tej  chwili  nic  się  tam nie  dzieje.  Pani

Ochocka odpowiedziała, że nie ma tak szczegółowych informacji. 

Pan Kulawinek, kontynuując temat, poinformował, że jest to również zależne od innych prac,

które aktualnie tam trwają. Radny Leszek Ziąbka powiedział, że był już specjalista z Łodzi

i są wstępnie robione badania. Fotogrametria jest po to, aby pani konserwator mogła wydać

decyzję na możliwość rozebrania fragmentu reliktów, które kolidują z inwestycją i  jest  to

warunek konieczny, aby inne prace dalej ruszyły. 

Radny Artur Kijewski zapytał, w jakim trybie to wynikło. 

Wiceprezydent  odpowiedział,  że  wyszło  to  w  trybie  administracyjnym,  ponieważ  to

konserwator narzucił pewne zadania i czekamy na uzyskanie decyzji, więc trzeba to wykonać.

Zwrócił  się  do  radnych,  aby  w  swoich  mediach  społecznościowych  głosili  pozytywne

informacje w tym temacie, ponieważ zakończenie prac planowane jest w przyszłym roku. 

Następnie radni przeszli do głosowania: 7 osób za, 1 osoba się wstrzymała (8 obecnych). 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany.

Ad.8.Informacja Wydziału Edukacji na temat naboru uczniów do szkół w Kaliszu.

Pani Ewelina Dudek, naczelnik Wydziału Edukacji, omówiła powyższą informację. 

Radny Marian Durlej zapytał, czy dyrektorzy którzy składali wniosek o zwiększenie ilości

oddziałów mieli świadomość, że ten czas nauki się wydłuży. 

Jeśli chodzi o szkoły ponadpodstawowe to naprawdę była to bardzo duża analiza, natomiast

były takie sytuacje jeśli chodzi o szkoły podstawowe. W niektórych oddziałach były petycje,

ponieważ są to szkoły rejonowe, więc po to też były zmieniane i regulowane w zeszłym roku

szkolnym na jesień obwody, bo tam też obowiązuje rekrutacja jeżeli  są wolne miejsca to

zapewnienie  ich  dla  dzieci  z  obwodu,  żeby  nie  robić  tak,  że  jedna  placówka  jest

napompowana,  a  w  drugiej  nie.  Są  rodzice,  którzy  bardzo  postulują,  żeby  otworzyć

dodatkowe  oddziały,  a  nie  zdają  sobie  sprawy,  że  to  powoduje  automatycznie  sytuacje,



w której dziecko w klasie 1 szkoły podstawowej chodzi do szkoły na godzinę 12:00 trzy razy

w tygodniu. W tym roku z panem prezydentem podjęto bardzo mocno działania, żeby jednak

weryfikować  i  trzymać  się  tym  kluczem  zamieszkania  w  obwodzie.  Kontrolowane  było

również,  że  jeżeli  rodzic  deklaruje,  że  zamieszkuje  dany  obwód  to  sprawdzane  było  go

również w systemie wydziału finansowego, czy złożył deklarację odpadów. 

Radny Marcin Małecki poinformował, że obserwował całą sytuacje związaną z naborem do

szkół w Kaliszu i uważa, ze pani naczelnik bardzo dobrze sobie z tym poradziła. 

Radna Elżbieta Dębska zapytała o kwestię dwuzmianowości: w ilu szkołach, czy są to szkoły

podstawowe lub ponadpodstawowe i o której kończą się zajęcia.

Pani Dudek odpowiedziała, że jeśli chodzi o szkoły podstawowe to tam zajęcia nie kończą się

w  godzinach  wieczornych,  raczej  maksymalnie  16/17,  natomiast  na  tą  chwilę  nie  ma

szczegółowych  informacji  na  temat  ilości  takich  szkół.  W  przypadku  szkół

ponadpodstawowych to zdarza się, ale nie we wszystkie dni tygodnia, kończyć o godzinie

19/20,  np.  Zespół  szkół  samochodowych,  ponieważ  tutaj  budynek  jest  głównym

ograniczeniem możliwości wydolności tej placówki i to też pokazuje, że w przyszłym roku

szkolnym  prawdopodobnie  tam  nie  będzie  można  zwiększyć  ilości  dzieci,  które  zostaną

przyjęte, tylko tyle ile wyjdzie klas trzecich branżowych i klas piątych. 

Pani  Dębska  dopytała,  czy  ta  dwuzmianowość  dotyczy  również  klas  z  małymi  dziećmi,

ponieważ poniekąd jest to problem dla rodzica. 

Pani Dudek odpowiedziała, że taka sytuacja jest np. W Szkole Podstawowej nr na Zagożynku,

gdzie niektóre dzieci zaczynają lekcje o godzinie 11/12, natomiast jest to pewnego rodzaju

ograniczenie, ponieważ w takim przypadku zajęcia kończą się o godzinie 16/17, a dziecko

musi  przygotować  się  na  następny  dzień  nauki  i  nie  może  uczestniczyć  np.  W  jakiś

dodatkowych zajęciach.  

Pan  Grzegorz  Kulawinek,  Wiceprezydent  Miasta  Kalisza,  podziękował  za  ciepłe  słowa

radnego Marcina Małeckiego w kierunku Wydziału Edukacji. Korzystając z okazji, zaprosił

wszystkich na obchody Dnia Edukacji Narodowej do kaliskiego teatru w dniu 11 października

2022 roku o godzinie 18:00. 

Radny Artur Kijewski powiedział, że z szacunkiem do budynku kaliskiego teatru, mieści się

tam tylko  250  osób  i  wspomniał,  że  ostatnio  podmioty,  które  korzystały  z  tego  miejsca

mówiły, że jest go za mało na taką ilość gości. Powiedział, że na przyszłość podaje to pod

rozwagę, ponieważ w Kaliszu są takie miejsca, które mieszczą nawet i 500 osób. Zwrócił się

do pani naczelnik Dudek z zapytaniem, czy jest porównanie skali procentowej jeśli chodzi

o liczbę uczniów, którzy są w klasach 1 szkół średnich z Kalisza, a z innych powiatów.



Pani  Dudek  odpowiedziała,  że  jeśli  chodzi  o  technika  i  szkoły  branżowe,  to  większość

uczniów jest z powiatu i nie tylko z kaliskiego, ale też z innych. Natomiast w granicach 60%

większość uczniów pochodzi z Kalisza. 

Radny Kijewski poruszył temat naboru uczniów do szkół w Poznaniu, gdzie przyjmowane

były dzieci tylko i wyłącznie z tego miasta. 

Pan Kulawinek poinformował, że kluczem do sukcesu było przede wszystkim to, że pierwszy

nabór  był  z  obwodu,  natomiast  później  te  miejsca,  które  zostały  były  dla  dzieci  poza

obwodem. W ten sposób będą postępować także w przyszłym roku szkolnym. 

Pan  Kijewski  dodał,  że  ten  nabór  pokazuje,  że  należy  zwrócić  szczególną  uwagę  na

promowanie, szczególnie szkolnictwa zawodowego, ponieważ brakuje fachowców w różnych

dziedzinach, którzy w sektorze usług będą niezbędni. 

Wiceprezydent powiedział, że jeśli chodzi o kształcenie branżowe techniczne jest bardzo dużo

klas  i  oddziałów.  Należy  jednak  zachęcić  do  współpracy  nie  tylko  uczelnie,  ale  także

przedsiębiorców, u których odbywają się praktyki. Wspomniał, że są takie klasy w liceach,

w których jest dominująca przewaga żeńska, co świadczy o tym, że chłopcy widzą potencjał

w technikum, po którym mają zawód. 

Ad.9  Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  organizacji  wspólnej  obsługi

przez Urząd Miasta Kalisza jednostek oświatowych Miasta Kalisza.

Pani Ewelina Dudek, naczelnik Wydziału Edukacji, omówiła powyższy projekt uchwały. 

Radna  Elżbieta  Dębska  zapytała,  czy  na  tym  etapie  nie  wpływa  to  na  zatrudnienie

pracowników administracyjnych w danej placówce. 

Pani  Dudek  odpowiedziała,  że  nie.  Na  tą  chwilę  są  ustalane  wspólne  zasady  polityki

rachunkowości,  a  księgowi  pozytywnie  ocenili  całą  sytuacją.  W każdej  placówce  będzie

wprowadzony ten sam program do ewidencji majątku, przy czym część placówek miała już

elektroniczną ewidencję majątku, natomiast większość wykonywała to ręcznie, dlatego też na

ten moment na pewno jest więcej pracy, ale w przyszłości przełoży się to na jej usprawnienie.

Będą zmierzać do tego, aby tych pracowników administracyjnych przejąć do jednej jednostki.

Przystąpiono do głosowania:  8 osób za (8 obecnych).  Projekt uchwały został  pozytywnie

zaopiniowany. 



Ad.10  Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  „Regulaminu

wynagradzania i przyznawania nagród dla nauczycieli zatrudnionych w przedszkolach,

szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Miasto Kalisz”.

Pani  Ewelina  Dudek,  naczelnik  Wydziału  Edukacji,  omówiła  powyższy  projekt  uchwały.

Wobec braku  pytań  przystąpiono  do  głosowania:  8 osób  za,  1  osoba się  wstrzymała  (9

obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad.11.Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  stawek  dotacji

przedmiotowych  dla  Ośrodka  Sportu,  Rehabilitacji  i  Rekreacji  w  Kaliszu  –

samorządowego zakładu budżetowego na 2022 rok.

Pan  Mirosław  Przybyła,  dyrektor  Ośrodka  Sportu,  Rehabilitacji  i  Rekreacji  w  Kaliszu,

omówił powyższy projekt uchwały. 

Radna Barbara Oliwiecka poruszyła temat interwencji poselskiej. Zapytała o pomieszczenia

wynajmowane przez  różne  organizacje  na Przystani  w Kaliszu ,  które  dostały  informacje

o zapłacie kwoty 16 000 zł miesięcznie za ogrzewanie, co jest nierealne i może spowodować

to, że po prostu ze względu na koszty, zrezygnują z tego wynajmu. Zapytała, czy jeśli OSRiR

zostanie zasilony tą dotacją, to te organizacje mają szansę być zwolnione z tej opłaty. 

Pan Przybyła odpowiedział, że są one zwolnione, ale tylko z czynszu,  natomiast media do tej

pory zawsze były opłacane przez organizacje. 

Pani Ewelina Dudek, naczelnik Wydziału Edukacji, kontynuowała wypowiedz pana dyrektora

i powiedziała, że w zeszłym tygodniu weszła w życie ustawa o szczególnych rozwiązaniach

w  zakresie  niektórych  źródeł  ciepła,  w  związku  z  sytuacją  na  rynku. Być  może  będą

przewidziane  mechanizmy,  dzięki  którym  będzie  można  w  jakimś  stopniu  odciążyć

organizacje pozarządowe.  Wywiązała się  dyskusja w tym temacie pomiędzy obecnymi na

posiedzeniu.

Radny Grzegorz Chwiałkowski powiedział, że dotychczas na Przystani był zbyt mały piec,

aby ogrzać cały obiekt, dlatego też został wymieniony na nowy, większy. Na tydzień spala on

tonę  węgla,  przez  co  wychodzą  takie,  a  nie  inne  koszty.  Być może  znajdą  się  pieniądze

z funduszu kapslowego, aby przeznaczyć je na opał. 

Radny Artur Kijewski zapytał pana Przybyłę, czy zarządza on obiektem kolarzy, który jest

położony przy Wale Matejki.

Pan  Przybyła  odpowiedział,  że  tylko  do  końca  miesiąca  września  ten  obiekt  należy  do

kolarzy, natomiast nie chce rozwijać tego tematu, ponieważ jest to dla niego niezrozumiała

decyzja.



Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad.12.Korespondencja:

a)  Pismo II Liceum Ogólnokształcącego im. Tadeusza Kościuszki w Kaliszu z dnia 6 lipca

2022 r. w sprawie utrudnień związanych z parkingiem przy ulicy Szkolnej w Kaliszu;

b) Pismo Wojewódzkiego Urzędu Ochrony Zabytków w Poznaniu z dnia 5 sierpnia 2022 r.

w  sprawie  udzielenia  dotacji  w  ramach  budżetu  na  2022  r.  przez  Wielkopolskiego

Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków;

c) Pismo Prezydenta Miasta Kalisza z dnia 9 sierpnia 2022 r. w sprawie składania wniosków

przez Radnych Rady Miasta Kalisza o przyznanie dorocznych nagród w dziedzinie kultury;

d) Pismo dyrektora Teatru im. Wojciecha Bogusławskiego w Kaliszu z dnia 18 sierpnia 2022

r. z prośbą o zwiększenie dotacji Miasta Kalisza na realizację Kaliskich Spotkań Teatralnych –

Festiwalu Sztuki Aktorskiej;

e) Pismo  Specjalnego  Ośrodka  Szkolno-Wychowawczego  Nr  1  im.  Janusza  Korczaka

w Kaliszu  z  dnia  20  września  2022 r.  dotyczące  remontu  i  modernizacji  dachu  budynku

placówki.

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu pan Marian Durlej zapytał panią Ewelinę

Dudek, naczelnik Wydziału Edukacji, czy są jakieś informacje odnośnie pisma II  Liceum

Ogólnokształcącego im. Tadeusza Kościuszki w Kaliszu i czy ewentualne pytania kierować

do dyrektora Zarządu Dróg Miejskich. 

Pani Dudek odpowiedziała, że dyrektor na pewno jest bardziej poinformowany w tej sprawie,

natomiast nie jest to łatwy temat. 

Radny  Artur  Kijewski  zwrócił  się  do  pani  Dudek  i  powiedział,  że  sprawa  związana

z utrudnieniami parkingowymi przy II Liceum Ogólnokształcącym im. Tadeusza Kościuszki

w Kaliszu jest znacznie prostsza niż przy I Liceum Ogólnokształcącym im. Adama Asnyka

w  Kaliszu,  gdzie  jest  strefa  ogólna  i  jest  dużo  więcej  zainteresowanych  miejscami

parkingowymi.  Poruszył  temat  działki  położonej  przy  ul.  Szkolnej,  wzdłuż  barier,  która

mogłaby służyć jako parking dla pracowników szkoły. Dodał,  że nie wie do kogo należy,

natomiast według niego powinna być to działka miasta. 

Pani Dudek powiedziała, że skonsultuje to z dyrektorem Zarządu Dróg Miejskich. Z kolei

radny Kijewski zasugerował,  że być może lepiej  będzie poruszyć ten temat z  Wydziałem

Gospodarowania Mieniem.  



Pan Durlej dodał, że podobny problem z parkingiem jest przy Szkole Podstawowej nr 12 oraz

przy Zespole Szkół Gastronomiczno-Hotelarskich.

Radna  Barbara  Oliwiecka  powiedziała,  że  jest  bardzo  ciekawa  jak  zmieni  się  sytuacja,

podczas  gdy  transport  publiczny  będzie  bezpłatny.  Pozostając  przy  tym  temacie,  pani

Oliwiecka dodała, że 40% uczniów szkół ponadpodstawowych jest spoza Kalisza i też mają

problem z dojazdem do szkół. Dodała, że największy problem mają uczniowie z Pleszewa,

ponieważ nie ma tam autobusu dojeżdżającego do Kalisza, w związku z czym ich jedynym

środkiem transportu jest samochód. Wywiązała się krótka dyskusja w tym temacie pomiędzy

radnymi. 

Następnie  głos  zabrała  radna  Kamila  Majewska,  która powiedziała,  że  widzi  rozwiązanie

z parkingiem przy I LO, a mianowicie przy ul. Parczewskiego w miejsce przystanku, który

kiedyś  się  tam  znajdował,  zrobiono  miejsca  parkingowe  i  wystarczyłoby  tam  postawić

szlaban.

Pan Durlej odniósł się do pisma Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego Nr 1 im.

Janusza Korczaka w Kaliszu i poprosił panią Dudek, aby zadysponować na najbliższą środę

osobę  kompetentną,  która  pojedzie  wraz  z  nim  do  ośrodka,  oceni  obecny  stan  dachu

i zadecyduje, co będzie najlepszym rozwiązaniem. 

Ad.13. Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Brak.

Ad.14. Zamknięcie posiedzenia. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, pan

Marian Durlej, zamknął posiedzenie dziękując wszystkim za udział oraz dyskusję. 

Przewodniczący

                    Komisji Edukacji, Kultury i Sportu

                     Rady Miasta Kalisza

                                             /... /

                           Marian Durlej


